
 

  

Referat forældre-
rådsmøde 
12. sept. 2024 
17.15-19.45 
Møllegade 

 
(OBS husk udprint til forældrerådsmødet x 2-4 stk.) 

 
Dagsorden: forperson Henrik Eskelund og KKFO-leder Lucille/LB 
Mødeleder: KKFO-leder Lucille/LB  
Referent: Lucille/LB 
Tid- og ordstyrer: Anja/AØ.  
Deltagere: Henrik (STJ), Lisa (STJ), Samina (Møllegade), Esben (Kast.), Ursula (Kast.), Signe (Kosmo). Fraværende: Charlotte og Andreas  
Medarbejderrepræsentanter: Anja/AØ (Kosmo), Pricella/PRGR (STJ), Andreas/ABKR-suppleant (Kast.), Lucille/LB (KKFO-leder) 
Ønsker til dagsordenen sendes til KKFO-leder senest 10 dage inden kommende møde. Dagsorden udsendes senest 4 dage inden kommende møde 
 
 

DAGSORDEN 
Emne, ansvarlig, tidsramme 

Formål og uddybning 
Hvad? Hvorfor? Hvordan? 

Referat  
Beslutninger 

1. Godkendelse af dagsorden 
og referat 
(5 min.) 
 

Sagsfremstilling 
 
Sagsbehandling 
Forældrerådet skal godkende dagsordenen med evt. 
ændringer. Der orienteres evt. ift. forhold, der har be-
tydning for mødets afvikling mv. 

Drøftelse 
 
 
Beslutning 
Dagsorden og referat godkendt 
 

2. Datoer for dette skoleårs for-
ældrerådsmøder 
(15 min.) 
 

Sagsfremstilling 
Tjek gerne datoer hjemmefra  সহ 
Forslag:  
2024 12/9: Møllegade (torsdag) 
2024 18/11: Kosmonauten, med Morten/MO (man-
dag) 
2025 18/2: Stjerneskuddet (tirsdag) 
21/5: Kastaniehuset (onsdag) 
 
Andet: skolebestyrelsesmøde med forældrerådet: 
25/9-25 kl. 16.30-17.15 
 

Drøftelse 
Henrik udtræder af forældrerådet d. 30/4. Der udpeges en ny repræsentant for skolebe-
styrelsen. 
Onsdag d. 21/5 ændres til tirsdag d. 20/5. 
 
Fredsvalgsmøde til forældrerådet?  
 
Beslutning 
2024 12/9: Møllegade (torsdag) 
2024 18/11: Kosmonauten, med Morten/MO (mandag) 
2025 18/2: Stjerneskuddet (tirsdag) 
2025 20/5: Kastaniehuset (tirsdag) 
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Skolebestyrelsesrepræsentant: afløser for Henrik (maj 
2025) 
 
Andet: 

- Valg til forældreråd (se bilag) 

 
Sagsbehandling 
Kan datoerne godkendes? 
 
Note:  OBS datoer for kommende års forældreråds-
møder afklares på skoleårets sidste forældreråds-
møde. 

 
Der afholdes valg på KKFO-forældremøderne. Hvis der er flere der ønsker at stille op end 
der er plads til, tilbydes man at være suppleant. Kampvalg, hvis nødvendigt.  
 
Efter Henriks udtræden skal en ny forperson i forældrerådet udpeges.  
 
Skolebestyrelsesmøde med forældrerådet: 25/9-25 kl. 16.30-17.15. 
 
 
 
 
 

3. Nyt fra skolebestyrelsen  
(5 min.) 
 

Sagsbehandling  
Henrik orienterer  
 

Henrik orienterer: 
Der er indvalgt to nye medlemmer til skolebestyrelsen:  

- Emilie (2C) 

- Anna (3C) 

Henrik påpeger den gode trivselsundersøgelse for Guldberg Skole.  
 

4. Nyt fra Lucille 
(20 min.) 

 

Sagsfremstilling 
o Personalia (Amire/Julie, Nora/Bo, Johan) 

o Skimmelsvamp på Møllegade (bilag) 

o Indeklima Kastaniehuset (bilag) 

o Korte/lange dage - evaluering med 
skole/KKFO 

Lucille orienterer  
Personale:  
Amire barsel fra d. 3/10-24 
Julie har fået job i Næstved, hvor hun nu bor 
Nora er stoppet, grundet studie 
Bo nyansat pædagogmedhjælper på Kosmo  
Johan tirsdage/rollespil, pt. På Møllegade  
 
Skimmelsvamp Møllegade: 

- Der er sat udsugning op. KEJD har lukket sagen. 
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o Fælles forældremøder  

o Klasser  

o Udlån af STJ-lokaler 

 
Sagsbehandling 
Lucille orienterer  

Indeklima Kastaniehuset:  
- AMK (Arbejdsmiljø København) har foretaget en indeklimaundersøgelse på Ka-

staniehuset. AMK lukkede sagen i juni, da test viste at CO2, luftfugtighed, tempe-
ratur og lydniveau lå indenfor normalområdet. 

Korte/lange dage (evaluering med skole/KKFO): 
- Nu har vi forsøgt os med lærere på KKFO på den ene lange fredag og læ-

rerne/eleverne på skolen den anden lange fredag. I dette skoleår kommer fagfe-
stival og pædagogisk dag ligger samme dato, hvilket er onsdag d. 23. april 2025. 
Vi håber at KKFO’en også fremover kan opretholde disse to lange dage, da der 
her er mulighed for faglig fordybelse på KKFO’en.  

- Henrik har kontaktet Morten Nielsen grundet den lange dag på skolen 

Fælles forældremøder:  
- Skole/KKFO påbegynder proces med afklaring af, hvorvidt forældremøderne kan 

lægges sammen. I dette skoleår, holdes forældremøderne på KKFO’en som det 
plejer. Datoer: 7.-10. okt. kl. 17.30-19.00 (Kast., Kosmo., STJ, Mølleg.). Medhjæl-
pere deltager ikke.  

 
Klasser:  
2.årg. skal lægges sammen, fra fire til tre klasser.  
For KKFO’en gælder det at der på Kastaniehuset fremover skal være en 2.klasse. Ligeledes 
en 2.klasse på hhv. STJ og Kosmo.  
Der har været et ønske fra nogle 2. årgangs-forældre om at samle årgangen på en matri-
kel (fx Kastaniehuset). Dette kan ikke imødekommes, da vi ikke kan fravige aldersintegra-
tionsprincippet som er besluttet på tidligere forældrerådsmøde. Det ville desuden være 
med for kort varsel, hvis hele KKFO’en skulle ændre placering for øvrige børn og perso-
nale.  
 
Der er fokus på at lave en god overgang for alle børn. Ønsker fra forældrerådet:  
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- To uger op til flyt, besøges ny afdeling (børnene) 

- ’spis-og-farvel’-arrangement på KKFO’en for den nye klasse (børn og forældre) 

- Ekstra forældrekaffe (forældre)  

- Ekstra aftenåbent (for børnene)  

- Besøgsdage + mulighed for at ’være på gammel frit’ (børnene) 

- To-tre måneder med besøgsdage på tværs af matriklerne (børnene) 

- Fælles aktiviteter for hele årgangen, fx Byoasen, fælles legedag på STJ-legeplads, 
legedag i aktivitetsparken mv. (børnene)  

- Kompetencegruppe-aktiviteter på tværs af matriklerne (børnene) 

 
Udlån af lokaler på STJ: 

- Det er ikke muligt at låne STJ’s lokaler i weekenderne. Lucille har holdt møde 
med Manuel (bestyrelsesformand A/B Pegasus). Det var et godt møde. Enige om 
at der må tages hensyn til såvel beboere som KKFO. Nye andelshavere oplever at 
være generede af støj fra KKFO. Så fleksibilitet fra begge sider. Derfor ikke udlej-
ning i weekenderne.  

- Møllegade overvejes.  

5. Formen på forældrerådsmø-
der 
(20 min.) 

Sagsfremstilling 
Skal vi revidere måden at holde forældrerådsmøder 
på?  
 
Sagsbehandling  

Drøftelse 
Der skal være plads til værdiladede diskussioner og refleksion. Meningsudvekslinger er 
værdifuldt.  
Vigtigt at kunne bidrage som forældre.  
Kombination af hurtig orientering, samt fordybelse med plads til diskussion.  
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Antal punkter? Antal møder? Mere plads til reflek-
sion? 

Kan orienteringspunkterne komme ud på skrift inden. Datoer mv. kan fx også tages på 
skrift.  
 
Beslutning 
Henrik og Lucille kigger form til kommende dagsorden.  
 

6. Pædagogisk tilsyn  
- Børnemiljøvurdering 
- Faglig dialog 

(30 min.) 
 

Sagsfremstilling  

Børneinterview er gennemført hjemme. Hvert team 
og Lucille har påbegyndt handleplan.  

Fra sidste forældrerådsmøde: Henrik, Lisa og Samina 
vil gerne deltage på faglig dialog. Datoer endnu ikke 
på plads. Lucille sender datoer ud, når de kendes.  

Dato kendes nu:  28.11.2024 fra 9.00 – 13.00 

Sagsbehandling  

Gennemgang af diagram og handleplaner (se bilag).  

Kan Henrik, Lisa og Samina deltage i den faglige dialog 
på den pågældende dato?  

 

Info og drøftelse 
Lucille præsenterer handleplaner og BMV 
 
Kan stille musik bruges mere. Kan måltiderne bruges anderledes. Kan man lave daglige ro-
zoner? 
 
Kan puderum bruges til stillerum? 
 
Lydbøger.  
 
Legeplads på Kastaniehuset:  

- Pricella sender aktivitetsplan til Kastaniehuset  

- Værksted i skuret efterspørges. Andreas er tovholder 

 
Beslutning  
Faglig dialog d. 28/11 kl. 9.00-13.00:  

- Henrik, Lisa og Samina fra forældrerådet deltager. Herudover deltager de fire 
teamkoordinatorer (Kirstine, Anja, Nesim og Andreas), samt ledelse (Morten og 
Lucille)  

- Lucille sender info om sted 

7. Besparelse på rengøring  Sagsfremstilling Drøftelse 
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(10 min.) Kbh. kommune har den 15. november 2023 besluttet 
besparelser for 12,5 mio. kr. på rengøringsområdet   

Som I ved, er der lavet en stor besparelse på rengø-
ring pr. 1/8-24. Den vil mit forældreråd gerne klage 
over. De vil gerne stå sammen med jeres forældreråd 
og har i den forbindelse spurgt mig, om I kan hjælpe 
dem med kontaktoplysninger på jeres forpersoner? 

Det kunne jo være skønt med lidt renere KKFO'er  সহ 
Vores forperson hedder Sofie og hendes mail er:  
sofivand@gmail.com 

Nanna Lauesgaard 
KKFO-leder 
Stjernestøv, Fritidsinstitutionen ved Blågård Skole  

Sagsbehandling 

Beslutning 
 

- Samina og Esben vil gerne mødes med forældrerådet fra Blågård.  Vores forper-
son hedder Sofie og hendes mail er: sofivand@gmail.com. Samina og Esben kon-
takter Sofie.  

- Lucille sender rengørings-info til Esben  

8. Nyt fra forældre  
(20 min.) 
 
 
 

Sagsfremstilling 
 
Sagsbehandling 
 

Drøftelse og orientering  
Lisa: Forældrehenvendelse:  

- Morgen-tilbud til 4.klasses-elever? Må barnet komme på morgenfrit? 

Samina: hvad er status ift. forældremøder? 
 
Månedsbreve fra Kastaniehuset??? 
 
Beslutning 

- Morgenåbning er kun for bh.kl. til 3. klasses-elever  

- Lisa skriver til den pågældende forælder og beder ham om at skrive til Lucille 
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9. Nyt fra medarbejdere  
(20 min.) 
 

Sagsfremstilling 
Repræsentanter fra KKFO orienterer 
 
Sagsbehandling 

Pricella/STJ: 
- Fokus på indretning med fokus på rolige områder på matriklen 

- Musical på tværs af alle matrikler. Dato for show er endnu ikke faldet på plads. 
Kostumer bliver lavet på tværs af matriklerne 

 
Anja/Kosmonauten og Møllegade: 

- Handleplan BMV (taler børnene pænt til hinanden) 

- Bålprojekt  

- Fokus på kostumer og haloween på Møllegade  

 
Andreas/Kastaniehuset: 

- Andreas fraværende  

 
Fælles for de fire matrikler: 

- Tilmelding til efterårsferien: det er især på STJ at forældre ikke får meldt tilbage 
om deres barn kommer. Aftale: bringes op på kontaktforældremøde 

- Meyers Madhus (fælles madplan, sundhed, klimaaftryk) 

- Haloween-projekt på tværs (kompetencegrupper) 

 

10. Eventuelt 
(5 min.) 
 

 a) I efterårsferien skal alle børn være på afd. Kosmonauten 
b) Nyhedsbreve og info til forældre: Relevant at der kommer noget ud på de sociale 

medier.  
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Kommende punkter   1. Mobilkultur og brug af skærm 
2. Lukkedage  
3. Aldersintegration på KKFO (jf. 2. årg. sammenlægning) 
4. Giraf-sprog 


